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 ۲۵۰۰ نیروگاه خورشیدی خانگی 

در دست احداث
سخنگوی سازمان ساتبا با اشاره به این که هم اکنون در تمامی 
استان های کشور نیروگاه های تجدیدپذیر راه اندازی شده است، گفت: 
در حال حاضر ظرفیت نصب شده این نیروگاه ها در سراسر ایران به 
۸۴۱ مگاوات رسیده و تمامی این ظرفیت از طریق ۱۱۵ شرکت بخش 

خصوصی محقق شده است.
جعفر محمدنژاد سیگارودی با اشاره به راه اندازی بیش از ۱۱۵ 
تاکنون حدود ۳۵۰۰  گفت:  کشور،  در  تجدیدپذیر  مگاواتی  نیروگاه 
نیروگاه خورشیدی پشت بامی یا خانگی در کل کشور ایجاد شده و 
۲۵۰۰ واحد دیگر نیز عمدتا در مناطق محروم و روستایی در دست 

احداث است.
وی با تاکید بر اینکه نرخ خرید تضمینی برق تجدیدپذیرها با ابلاغ 
جدید وزیر نیرو حدود ۳۰ درصد افزایش یافته است، اظهار کرد: این 
تعرفه در بخش نیروگاه های زباله سوز به ویژه در مناطق شمالی کشور، 

از جذابیت بیشتری برای سرمایه گذاران برخوردار است.
بنا بر اعلام وزارت نیرو، محمدنژاد افزود: پیش از این، نرخ خرید 
تضمینی برق به ازای هر کیلووات تولید انرژی در این واحدها حدود 
۳۷۰ تومان بوده که این رقم در حال حاضر به ۵۵۵ تومان در کل کشور 
رسیده است. ولی چنانچه سرمایه گذاران برای مدیریت زباله های شهری 
مناطق شمالی کشور اقدام به راه اندازی واحدهای یاد شده کنند، نرخ 
خرید تضمینی برق در این مناطق حدود دو برابر تعرفه های جدید 

محاسبه خواهد شد.
انرژی  بهره وری  و  تجدیدپذیر  انرژی های  سازمان  سخنگوی 
پنل های  از  کنندگان  استفاده  برق  این که  بر  تاکید  با  برق)ساتبا( 
خورشیدی تولید داخل ۳۰ درصد گران تر خریداری می شود، گفت: از 
محل نیروگاه های نصب شده حدود ۵۳ هزار و ۴۲۰ نفر سال اشتغال به 

صورت تجمیعی در بخش تجدیدپذیر صورت گرفته است.

نوواک: حمله به مراکز نفتی عربستان باعث 
نقض اوپک پلاس شد

نفتی  مراکز  به  پهپادها  حمله  کرد:  اعلام  روسیه  انرژی  وزیر 
عربستان سعودی باعث نقض اوپک پلاس شد چرا که کشورهای عضو 

از تعهدات خود فراتر رفتند. 
»الکساندر نوواک« در جمع خبرنگاران در بلگراد اظهار داشت: 
روسیه ۹۰ درصد شرایط توافق اوپک پلاس را در ماه سپتامبر اجرا کرد.
افزود: در مجموع کشورهای عضو اوپک و تولید کنندگان  وی 
غیراوپکی بیش از تعهدات خود در چارچوب اوپک پلاس اقدام کردند 
که علت آن کاهش تولید نفت عربستان سعودی بخاطر حمله به مراکز 
نفتی این کشور بود.کشورهای عضو »اوپک پلاس« از ماه ژانویه توافقی 
را به اجرا گذاشتند که عرضه نفت آنها را در مجموع ۱.۲ میلیون بشکه 
در روز کاهش داد. هدف از این تصمیم، تنظیم عرضه، جلوگیری از 

سقوط بهای نفت و حتی صعودی کردن آن بود.
روز شنبه ۲۳  یمن  مردمی  کمیته های  و  ارتش  پهپادی  یگان 
شهریورماه در عملیاتی با عنوان »توازن بازدارندگی دوم »پالایشگاه 
های »بقیق« و »خریص« وابسته به شرکت نفتی »آرامکو« عربستان را 
هدف ۱۰ پهپاد خود قرار داد که بر اثر آن حدود ۵۰ درصد از صادرات 

نفت خام عربستان به بازارهای جهانی کاسته شد.
نوواک در ادامه سخنان خود گفت که افزایش تولید کنسانتره 
گازی باعث شد که روسیه نتواند در ماه سپتامبر به صورت کامل توافق 

با اوپک پلاس را اجرا کند.
وزیر انرژی روسیه خاطرنشان کرد: روسیه سعی دارد قرارداد اوپک 

پلاس را در ماه اکتبر )ماه جاری میلادی( به صورت کامل اجرا کند.
جزو  و  می کند  تولید  نفت  بشکه  میلیون   ۱۱ روزانه  روسیه 

کشورهای پیشرو در تولید نفت به حساب می آید.

وزیر نیرو با تاکید بر ادامه پیگیری حذف قبوض کاغذی آب و برق گفت: 
حذف قبوض ارتباط به افزایش قیمت ندارد و شهروندان می تواند در صورتی که 

سوتفاهمی دارند با شماره ۱۲۱ تماس حاصل بگیرند.
اسلامی  شورای  علنی  جلسه  هفتادومین  و  صد  پایان  در  اردکانیان  رضا 
شهر تهران در جمع خبرنگاران گفت: در جلسه امروز موضوعات مختلفی توسط 
امضای  با  نزدیک  آینده  در  امیدواریم  که  مطرح شد  تهران  اعضا شورای شهر 
تفاهم نامه های بیشتر از میان وزارت نیرو و شورا و شهرداری بتوانیم اقدامات خوبی 

برای تهران انجام دهیم.
وی در پاسخ به سوالی درباره حذف قبوض کاغذی برق و افزایش قیمت برق 
گفت: بی تردید حذف قبوض کاغذی در حال انجام است و ادامه دارد با توجه به 
مصوبه سال ۱۳۹۸ تعرفه های انرژی ۷ درصد افزایش پیدا کرده که ارتباطی با 

حذف قبوض برق ندارد.
او ادامه داد: افراد پرمصرفی که الگوی مصرف را رعایت نمی کند، ۱۶ درصد 
بیش تر از این ۷ درصد باید پرداخت کند. اما حذف قبوض کاغذی افزایش قیمت 
برق به یکدیگر ارتباط ندارند و اگر شهروندان سوتفاهمی در این زمینه دارند، 

می تواند با شماره ۱۲۱ تماس حاصل کنند.
وزیر نیرو درباره فرونشست های زمین در شهر تهران نیز گفت: در جلسه 
امروز گزارشی در این رابطه ارائه دادیم و این آمادگی وجود دارد که در ارتباط با 
فرونشست های زمین در تهران با مدیریت شهری اقدامات علمی و فنی مشترکی 

انجام دهیم.
وزیر نیرو در پاسخ به سوالی درباره فقدان روشنایی مناسب در برخی معابر 
تهران همچون بازار و پس از تاریک شدن هوا گفت: شهرداری های مناطق معابری 
که فاقد روشنایی مناسب هستند را می توانند اطلاع دهند تا نسبت به تامین 
روشنایی آن ها اقدام شود، همچنین خود وزارت نیرو نیز رصد، پایش و احقاق معابر 

فاقد روشنایی را انجام می دهد و نسبت به تامین روشنایی معابر اقدام می کند.
تشکیل کارگروه مشترک برای بررسی فرونشست زمین

وزیر نیرو همچنین صبح امروز با حضور در جلسه شورای شهر تهران پیشنهاد 
داد که کارگروهی ویژه فیمابین وزارت نیرو و شهرداری برای پرداختن به مساله 

فرونشست در تهران ایجاد شود.
اردکانیان با بیان این که در آغاز سال آبی قرار داریم و بنا به پیش بینی های 
سازمان هواشناسی وضعیت بارش در آذرماه نرمال گزارش شده است گفت: برنامه 

ریزی ها بر اساس وضعیت نرمال تهیه شده اما از آنجا که کشور ما یک دوره ی 
خشکسالی ۱۰ ساله را پشت سر گذاشته، طبیعتا این بارش ها تا مدت ها موجب 

برگشت رطوبت از دست رفته خاک می شود.
وی با بیان این که سیلاب اخیر علاوه بر مشکلات عدیده ای که ایجاد 
انرژی در  امکان تولید  افزایش  این برکات  از  نیز داشت و یکی  کرد، برکاتی 
سدهای چند منظوره بوده است گفت: خوشبختانه امسال توانستیم سه رکورد 
در بخش برق داشته باشیم که یکی از آنها رکورد تولید برق بود. که امسال 
۳۰۰۰ مگاوات به ظرفیت نیروگاه ها اضافه شد که در شرایط تحریم دستاورد 

ارزنده ای بود.
او با بیان این که رکورد دوم این است که در بخش مصرف  توانستیم ۳۸۰۰ 
مگاوات برق در اوج بار تابستان تولید کنیم و تابستان را به خوبی پشت سر بگذاریم 
گفت: رکورد سوم نیز افزایش تولید برق در کشور بود به گونه ای که امکان صادرات 
فراهم شد و در سالی که طی شد بالاترین میزان انرژی به کشورهای همسایه به 

ویژه عراق صادر شد.
وی با بیان این که  معتقدم تا زمانی که اصلی ترین نقطه ضعفمان را هدف 
نگیریم مشکلات حل نمی شود گفت: سیستم کاملا متمرکزی در اداره امور کشور 
ایجاد شده که این سیستم متمرکز در استانها آثار و عوارض منفی ایجاد کردند و 
ضعف دوم ما بخشی نگری است که بر ما حاکم شده که پشت پرده و ریشه اعظم 

مشکلات ما است.
اردکانیان با اشاره به سوابقش در وزارت کشور گفت: معتقدم که باید کار 
بزرگی از تهران شروع شده و با الگو برداری ، سایر شهرها نیز به سمت یک وضعیت 

مطلوب و تاب آور بروند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان این که تا زمانی که خطوط و 
مرزها ما را از یکی شدن و یکی دیدن خدمات شهری دور کند، مشکلات حل 
نمی شود گفت: من با صمیمانه ترین حالت اینجا هستم و آمادگی داریم که در 
حوزه آب و برق یک برنامه مشترک تدوین کنیم. با اولویت بندی کارهای مشترک 

را در بالاترین سطح همکاری ادامه دهیم.
بین   پس آب  بحث  در  کارگروهی  چه  گفته اند  من  به  این که  بیان  با  وی 
شهرداری و وزارت نیرو شکل گرفته و در آستانه نهایی کردن یک تفاهم نامه 
هستیم گفت: اگر به خود من باشد، فکر می کنم که باید یک مدل توسعه یافته 
پیش ببریم و آن این است که پروژه های مشترک تعریف کنیم و در یک بازه زمانی 

کوتاه مدت مشکلات را حل کنیم.
وی در ادامه با بیان این که در مورد وضعیت فرو نشست تهران باید بگویم که 
رسیدگی به این مشکل در شرح وظایف هیچ دستگاهی نوشته نشده است گفت: 
بیایید کارگروهی بین وزارت نیرو و شهرداری ایجاد شود و سرآغازی برای پرداختن 
به چنین موضوعی باشد و حتی این مساله را به حناچی نیز می گوییم اما لازم است 

که شورای شهر وارد شود.
تکمیل شبکه فاضلاب تا پنج سال آینده

به گزارش ایسنا، وزیر نیرو از تکمیل شبکه فاضلاب تا ۵ سال آینده خبر داد.
اردکانیان در پاسخ به سوالات اعضای شورای شهر با بیان این که  ۷۵ درصد 
شبکه فاضلاب شهر تهران اجرایی شده و ظرف پنج سال آینده این شبکه کامل 
می شود گفت: اعضای شورای شهر از حق آبه پارک چیتگر سخن گفتند اما باید 
این را بدانید که بخشی از پارک چیتگر با آب تصفیه شده شهری آبیاری می شود 

که این موضوع قابل قبول نیست.
وی در مورد ایجاد دو تصفیه خانه در مناطق ۴ و ۲۲ گفت: مدل این دو 
تصفیه خانه به زودی نهایی می شود و پس از آن موضوع زمینی که تصفیه خانه در 

آن ایجاد می شود را با مدیریت شهری بحث خواهیم کرد.
اردکانیان هم چنین درباره کم آبی شهرستان ری با بیان این که  یک پروژه 
ساماندهی آبهای سطحی برای شهر ری در نظر داریم  گفت: به زودی و در پی 
اجرای این پروژه مشکل آب ری حل می شود. هر چند که مسئولان شهر ری 
تقاضای اختصاص سه یازدهم آب را دارند که این موضوع زیاد است و بیش از آن 

چیزی است که ما تصور می کنیم در ری نیاز باشد.
موضوع  در  این که  بیان  با  نیز  برق  دکل های  وضعیت  مورد  در  نیرو  وزیر 
دکل های برق همکاری خوبی با شهرداری تهران داریم گفت: به زودی دکل های 

بیشتری از سطح زمین در تهران جمع آوری خواهد شد.
او با بیان این که از سال ۹۵ سالانه ۶۵۰۰ کیلومتر فشار ضعیف از سطح زمین 
جمع آوری و به زیر زمین انتقال داده شده است گفت: در پنج سال آینده کل 

شبکه زیر زمینی خواهد شد.
وی هم چنین درباره وضعیت فرونشست در تهران با بیان این که قرار نیست 
بنشینیم و نگاه کنیم که چطور فرونشست برای تهران رخ می دهد گفت: باید کاری 
کنیم به گونه ی که بعدا نگوییم در فلان تاریخ یک مصوبه داشتیم که موضوعش 

فرونشست بود و اصلا این فرونشست ها به ما ربطی ندارد.

وزیر نیرو تاکید کرد:

حذف قبوض کاغذی 
ارتباطی به افزایش 

قیمت برق ندارد

اخبار


